

**STANDING SENATE COMMITTEE ON FOREIGN
AFFAIRS AND INTERNATIONAL TRADE**

**Study on recent political and economic developments in
Argentina in the context of their potential impact on regional
and global dynamics, including on Canadian policy and
interests, and other related matters**

**APPLICATION FOR BUDGET AUTHORIZATION FOR
THE FISCAL YEAR ENDING MARCH 31, 2017**

Extract from the *Journals of the Senate* of Tuesday, March 22, 2016:

The Honourable Senator Andreychuk moved, seconded by the Honourable Senator Runciman:

That the Standing Senate Committee on Foreign Affairs and International Trade be authorized to examine and report on recent political and economic developments in Argentina in the context of their potential impact on regional and global dynamics, including on Canadian policy and interests, and other related matters;

That the papers and evidence received and taken and work accomplished by the committee during the First Session of the Forty-second Parliament, as part of its study on foreign relations and international trade generally, as authorized by the Senate on January 27, 2016, form part of the papers and evidence received and taken for the purposes of this study; and

That the committee submit its final report no later than May 31, 2017 and that it retain all powers necessary to publicize its findings for 180 days after the tabling of the final report.

After debate,
The question being put on the motion, it was adopted.

Le greffier du Sénat

Charles Robert

Clerk of the Senate

**COMITÉ SÉNATORIAL PERMANENT DES AFFAIRES
ÉTRANGÈRES ET DU COMMERCE INTERNATIONAL**

**Étude sur les faits nouveaux en matière de politique et
d'économie en Argentine dans le cadre de leur répercussion
possible sur les dynamiques régionale et globale, dont les
politiques et intérêts du Canada, et d'autres sujets connexes**

**DEMANDE D'AUTORISATION DE BUDGET POUR
L'EXERCICE FINANCIER SE TERMINANT
LE 31 MARS 2017**

Extrait des *Journaux du Sénat* du mardi 22 mars 2016:

L'honorable sénatrice Andreychuk propose, appuyée par l'honorable sénateur Runciman,

Que le Comité sénatorial permanent des affaires étrangères et du commerce international soit autorisé à examiner et à faire rapport sur les faits nouveaux en matière de politique et d'économie en Argentine dans le cadre de leur répercussion possible sur les dynamiques régionale et globale, dont les politiques et intérêts du Canada, et d'autres sujets connexes;

Que les documents reçus, les témoignages entendus, et les travaux accomplis par le comité sur ce sujet durant la première session de la quarante-deuxième législature, dans le cadre de son étude sur les relations étrangères et le commerce international en général, que le Sénat a autorisée le 27 janvier 2016, fassent partie des documents reçus et des témoignages entendus dans le cadre de la présente étude;

Que le comité soumette son rapport final au plus tard le 31 mai 2017 et qu'il conserve tous les pouvoirs nécessaires pour diffuser ses conclusions dans les 180 jours suivant le dépôt du rapport final.

Après débat,
La motion, mise aux voix, est adoptée.

SUMMARY OF BUDGET

Activity 1: Argentina (Buenos Aires) and Chile (Santiago) \$ 249,126
TOTAL \$ 249,126

The above budget was approved by the Standing Senate Committee on Foreign Affairs and International Trade on Wednesday, March 23, 2016.

The undersigned or an alternate will be in attendance on the date that this budget is considered.

SOMMAIRE DU BUDGET

Activité 1 : Argentine (Buenos Aires) et Chili (Santiago) 249 126 \$
TOTAL 249 126 \$

Le budget ci-dessus a été approuvé par le Comité sénatorial permanent des affaires étrangères et du commerce international le mercredi 23 mars 2016.

Le soussigné ou son remplaçant assistera à la séance au cours de laquelle le présent budget sera étudié.

Date

RAYNELL ANDREYCHUK
 Chair, Standing Senate
 Committee on Foreign Affairs
 and International Trade

Date

RAYNELL ANDREYCHUK
 Présidente du Comité
 sénatorial permanent des
 affaires étrangères et du
 commerce international

Date

LEO HOUSAKOS
 Chair, Standing Committee on
 Internal Economy, Budgets and
 Administration

Date

LEO HOUSAKOS
 Président du Comité permanent
 de la régie interne, des budgets
 et de l'administration

HISTORICAL INFORMATION**GENERAL ESTIMATE OF THE TOTAL COST OF THE SPECIAL STUDY**

Pursuant to Chapter 3:06, section 2(2) of the *Senate Administrative Rules*.

\$249,126. The Committee does not expect to submit any other budget authorization requests in connection with this special study.

DONNÉES ANTÉRIEURES**ÉTAT ESTIMATIF GÉNÉRAL DU COÛT TOTAL DE L'ÉTUDE SPÉCIALE**

Conformément au chapitre 3:06, article 2(2) du *Règlement administratif du Sénat*.

Est de 249 126 \$. Le comité ne prévoit pas soumettre d'autres demandes d'autorisation de budget dans le cadre de cette étude spéciale.

STANDING SENATE COMMITTEE ON FOREIGN AFFAIRS AND INTERNATIONAL TRADE

Study on recent political and economic developments in Argentina in the context of their potential impact on regional and global dynamics, including on Canadian policy and interests, and other related matters**EXPLANATION OF BUDGET ITEMS APPLICATION FOR BUDGET AUTHORIZATION FOR THE FISCAL YEAR
ENDING MARCH 31, 2017****ACTIVITY 1: Argentina (Buenos Aires) and Chile (Santiago)****FACT-FINDING***14 participants: 12 Senators, 2 staff (1 clerk, 1 analyst)***PROFESSIONAL AND OTHER SERVICES****HOSPITALITY**

1.	Hospitality - General (meals) (0410)	3,500
2.	Hospitality -room rental (0410)	500
3.	Hospitality - gifts (0424)	1,000

OTHER

4.	Interpreters (0444) <i>(5 days, \$1,000/day)</i>	5,000
----	---	-------

Sub-total		\$10,000
-----------	--	----------

**TRANSPORTATION, ACCOMMODATION AND LIVING
EXPENSES**

1.	Transportation - air <i>12 senators x \$13,620 (0224)</i> <i>2 staff x \$13,620 (0227)</i>	190,680
2.	Hotel accommodation <i>12 senators, \$250/night, 6 nights (0222)</i> <i>2 staff, \$250/night, 6 nights (0226)</i>	21,000
3.	Per diem (Canada) <i>12 senators, \$97/day, 3 days (0221)</i> <i>2 staff, \$97/day, 3 days (0225)</i>	4,074
4.	Per diem (Chile) <i>12 senators, \$147/day, 2 days (0221)</i> <i>2 staff, \$147/day, 2 days (0225)</i>	4,116
5.	Per diem (Argentina) <i>12 senators, \$121/day, 4 days (0221)</i> <i>2 staff, \$121/day, 4 days (0225)</i>	6,776
6.	Working meals (travel) (0231)	3,500
7.	Taxis <i>12 senators x \$70 (0223)</i> <i>2 staff x \$70 (0232)</i>	980

8.	Charter - Ground transportation (0228) <i>(5 days, \$500/day)</i>	2,500	
	Sub-total		\$233,626
ALL OTHER EXPENDITURES			
OTHER			
1.	Travel passports, visas and diplomatic notes (0210)	1,400	
2.	Miscellaneous costs on travel (0229)	500	
TELECOMMUNICATIONS			
3.	International telephone charges (0275)	100	
RENTALS			
4.	Rental office space (meeting rooms) (0540) <i>(5 days, \$500/day)</i>	2,500	
5.	Rental - interpretation equipment (0504) <i>(5 days, \$200/day)</i>	1,000	
	Sub-total		\$5,500
Total of Activity 1			\$249,126

The Senate Administration has reviewed this budget application.

Date

Blair Armitage, Principal Clerk,
Committees Directorate

Date

Nathalie Charpentier, Comptroller,
Finance and Procurement Directorate

COMITÉ SÉNATORIAL PERMANENT DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES ET DU COMMERCE INTERNATIONAL
Étude sur les faits nouveaux en matière de politique et d'économie en Argentine dans le cadre de leur répercussion possible
sur les dynamiques régionale et globale, dont les politiques et intérêts du Canada, et d'autres sujets connexes
EXPLICATION DES ITEMS BUDGÉTAIRES DEMANDE D'AUTORISATION DE BUDGET POUR L'EXERCICE
FINANCIER SE TERMINANT LE 31 MARS 2017

ACTIVITÉ 1 : Argentine (Buenos Aires) et Chili (Santiago)

MISSION D'ÉTUDE

14 participants: 12 sénateurs, 2 employés (*1 greffier, 1 analyste*)

SERVICES PROFESSIONNELS ET AUTRES

FRAIS D'ACCUEIL

1.	Frais d'accueil - repas (0410)	3 500
2.	Frais d'accueil - location d'espace (0410)	500
3.	Frais d'accueil - cadeaux (0424)	1 000

AUTRE

4.	Interprètes (0444)	5 000
	<i>(5 jours, 1 000 \$/jour)</i>	

Sous-total	10 000 \$
------------	-----------

TRANSPORTS, HÉBERGEMENT ET FRAIS DE SÉJOUR

1.	Transport - aérien	190 680
	<i>12 sénateurs x 13 620 \$ (0224)</i>	
	<i>2 employés x 13 620 \$ (0227)</i>	
2.	Hébergement	21 000
	<i>12 sénateurs, 250 \$/nuit, 6 nuits (0222)</i>	
	<i>2 employés, 250 \$/nuit, 6 nuits (0226)</i>	
3.	Indemnité journalière (Canada)	4 074
	<i>12 sénateurs, 97 \$/jour, 3 jours (0221)</i>	
	<i>2 employés, 97 \$/jour, 3 jours (0225)</i>	
4.	Indemnité journalière (Chili)	4 116
	<i>12 sénateurs, 147 \$/jour, 2 jours (0221)</i>	
	<i>2 employés, 147 \$/jour, 2 jours (0225)</i>	
5.	Indemnité journalière (Argentine)	6 776
	<i>12 sénateurs, 121 \$/jour, 4 jours (0221)</i>	
	<i>2 employés, 121 \$/jour, 4 jours (0225)</i>	
6.	Repas de travail (voyage) (0231)	3 500
7.	Taxis	980
	<i>12 sénateurs x 70 \$ (0223)</i>	
	<i>2 employés x 70 \$ (0232)</i>	

8.	Affréter - autobus (0228) <i>(5 jours, 500 \$/jour)</i>	2 500	
	Sous-total		233 626 \$
AUTRES DÉPENSES			
AUTRES			
1.	Passeports, visas et notes diplomatiques (0210)	1 400	
2.	Divers coûts liés aux déplacements (0229)	500	
TÉLÉCOMMUNICATIONS			
3.	Frais d'appels à l'étranger (0275)	100	
LOCATIONS			
4.	Location d'espace (salles de réunion) (0540) <i>(5 jours, 500 \$/jour)</i>	2 500	
5.	Location - équipement d'interprétation (0504) <i>(5 jours, 200 \$/jour)</i>	1 000	
	Sous-total		5 500 \$
Total de l'Activité 1			249 126 \$

L'administration du Sénat a examiné la présente demande d'autorisation budgétaire.

Date

Blair Armitage, greffier principal,
Direction des comités

Date

Nathalie Charpentier, contrôleur,
Direction des finances et de l'approvisionnement

APPENDIX (B) TO THE REPORT

Thursday, April 14, 2016

The Standing Committee on Internal Economy, Budgets and Administration has examined the budget presented to it by the Standing Senate Committee on Foreign Affairs and International Trade for the proposed expenditures of the said committee for the fiscal year ending March 31, 2017, for the purpose of its special study on recent political and economic developments in Argentina in the context of their potential impact on regional and global dynamics, including on Canadian policy and interests, and other related matters, as authorized by the Senate on Tuesday, March 22, 2016. The approved budget is as follows:

Activity 1: Argentina (Buenos Aires) and Chile (Santiago)	\$	249,126
TOTAL	\$	249,126

(includes funds for a fact-finding mission; includes funds for 12 senators to travel)

The budgets approved by the Senate for each travel activity are the maximum amount that can be spent for that activity;

Budgets normally include funds for the full membership of the committee to travel;

In general, a reduced delegation actually travels and efforts are made to find additional savings;

Therefore, actual expenditures are expected to be considerably below the approved budget, and they will be reported to the Senate;

Any surplus funds remaining at the conclusion of a travel activity will be clawed-back and can be made available for allocation to committees for other activities.

Respectfully submitted,

ANNEXE (B) AU RAPPORT

Le jeudi 14 avril 2016

Le Comité permanent de la régie interne, des budgets et de l'administration a examiné le budget qui lui a été présenté par le Comité sénatorial permanent des affaires étrangères et du commerce international concernant les dépenses projetées dudit comité pour l'exercice se terminant le 31 mars 2017 aux fins de son étude spéciale sur les faits nouveaux en matière de politique et d'économie en Argentine dans le cadre de leur répercussion possible sur les dynamiques régionale et globale, dont les politiques et intérêts du Canada, et d'autres sujets connexes, tel qu'autorisé par le Sénat le mardi 22 mars 2016. Le budget approuvé se lit comme suit :

Activité 1 : Argentine (Buenos Aires) et Chili (Santiago)	\$	249 126
TOTAL	\$	249 126

(y compris des fonds pour une mission d'étude; y compris des fonds pour les déplacements de 12 sénateurs)

Les budgets approuvés par le Sénat pour chaque déplacement sont le montant maximal qui peut être dépensé pour ce déplacement;

Les budgets prévoient normalement des fonds pour les déplacements de tous les membres du comité;

En règle générale, une délégation réduite se déplace réellement et des efforts sont faits pour réaliser des économies additionnelles;

Par conséquent, on s'attend à ce que les dépenses réelles soient beaucoup inférieures au budget approuvé, et elles feront l'objet d'un rapport au Sénat;

Tous les fonds excédentaires restants après un déplacement seront récupérés et peuvent être réattribués aux comités pour d'autres activités.

Respectueusement soumis,

Le président,

LEO HOUSAKOS

Chair